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دبیرکل حزب اتحاد ملت : 

اصلاح طلبان باید تلاش کنند گفت وگو را نجات دهند

شریعتی فعال اصلاح طلب :

چاره ای جز تغییر الگوی حکمرانی نداریم

سرویس سیاســی- سعید شــریعتی فعال 
سیاســی اصلاح طلب در پاسخ به این سوال که بعد 
از اعتراضات اخیر با آرام تر شدن فضا راهکارهای 
برون رفت از شــرایط فعلی چیست، گفت: مساله 
بحران اجتماعی و سیاســی که جامعه امروز ایران 
درگیر آن شــده بحران پیچیده ای اســت و راه حل 
تســتی ندارد که فکر کنید بــه محض اینکه ظاهر 
اعتراض جمع شد، خیال مان راحت شود که اتفاقی 
در خیابان نمی افتد و معترضین واکنشی ندارند. به 
نظرم این تصور که این مســاله راه حل های خیلی 
فوری و فوتی دارد، خیلی خام اندیشــانه اســت.  
مســاله پیچیده و ریشــه دار است و جامعه ایران از 
انباشت مشکلات، معضلات و بحران های متعدد، 

به اینجا رسیده است.
وی افزود: راه حل   ها ســاده نیســت که بشود 
توصیه کرد و کســی منتظر توصیه امثال ما باشــد. 
اگر بخواهیم حرف های کلی بزنیم این اســت که 
باید حکومت کــه صاحب اراده، اختیــار و ابزار 
است فکر جدی به حال رابطه خود با جامعه داشته 
باشــد. میثاق میان جامعه و حاکمیت، میثاق ملی و 
قرارداد اجتماعی به شدت لطمه دیده و بنیان اعتماد 
اجتماعی از بیــن رفته و اجزای مختلف جامعه به 
انحای گوناگون نسبت به مسئولان بی اعتماد هستند 
و خــود حاکمیت باید راهکارهایی را تدبیر کند که 

نیازمند یکسری اقدام است.
شریعتی تصریح کرد: با اتهام زدن به معترضان، 
با نسبت دادن اعتراضات به توطئه و فتنه خارجی و 
اینکه گروه هایی را مقصر این اتفاقات بدانیم مساله 
حل نمی شــود. ممکن است صورت مساله را پاک 
کنیم یا بخواهیم فرافکنی کنیم، اما تا وقتی صورت 
مســاله برای مان فهم نشــود راه حلی برای آن پیدا 
نمی شود. گام اول یعنی توافق اجتماعی بین جامعه 
و حکومت به اینصــورت که با حضور نخبگان و 
دلســوزان، برای حل بحران گامی برداشته شود تا 
اجماعی تشکیل شــود این یعنی پذیرقتیم بحران 
وجــود دارد. بعد از آن بیایند ابعــاد این بحران را 
بشــکافند و بگویند این بحران ناشی از این مسائل 
است. ســپس این بحران ها را تفکیک کنند و برای 
هریک از مســائل راه حل پیدا کنند و به جد بر مدار 

وفاق ملی دنبال راهکار باشند.
وی افزود: ما بارهــا گفتیم و حرف جدیدی 
نداریم. این اتفاقات قابل پیش بینی بود. ما در حزب 
اتحاد در ســال ۹۶ و ۹۸ طی دو بیانیه تفســیری که 
خوانده شــده پیش بینی هایی که ۵ سال پیش انجام 
شد را به گوش حاکمیت رساندیم و راهکار همان 
مواردی اســت که گفتیم. ما چــاره ای نداریم جز 
اینکه الگوی حکمرانی را عوض کرده و به ســمت 
حکمرانی خوب حرکــت کنیم. حکمرانی خوب 
شــاخص های روشنی دارد. کاملا برنامه عمل دارد 
و مشخص است، شاخص هایش قابل سنجش دارد. 
موقعیــت و رتبه جامعه و حاکمیــت ما در زمینه 
شاخص های حکمرانی خوب قابل ارزیابی است. 
هرســال رنکینگ ما در مساله مربوط به حکمرانی 
ســنجیده می شود که ما در مسئله حکمرانی در قعر 

جدول قرار داریم.  
این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: وقتی ما 
می گوییــم حکمرانی خوب، اولین قدم وفاق ملی 
است. ۶ ســال پیش آقای خاتمی گفت کشور نیاز 
به آشتی و اجماع ملی دارد. آن هم زمانی که دولت 
در اختیــار اعتدال گرایان و اصلاح طلبان بود، پس 
از موضع ضعف هم این حرف زده نمی شــد بلکه 

از موضــع قدرت بود تا جامعه را به ســمتی ببریم 
که آشــتی ملی ایجاد شود. شــرط اول حکمرانی 
خوب، وفاق و آشــتی ملی اســت، دوم حاکمیت 
قانون است، سوم برقراری نظامات دموکراتیک در 
حکومت است، چهارم شفافیت، پنجم فسادزدایی، 
ششــم مقررات زدایی و هفتم پیش بینی پذیر بودن 
حکومت. این شــروطی است که عمل به آن، اراده 
می خواهــد تا تحقق پیدا کند نه آنکه برخلاف این 

مسیرها حرکت کنیم.
وی افــزود: اگر این اتفــاق بیفتد، حکمرانی 
به ســاحل اعتماد باز می گردد و جامعه نســبت به 
حکومــت اعتماد پیدا خواهــد کرد. اگر این اتفاق 
رخ ندهد، در مســیری کــه می بینید از چاله بحران 
اجتماعی درآمده و به چاه بحران اقتصادی می افتیم. 
بعد از آن به بحران امنیت دچار می شــویم که نباید 
اینطور باشــد. همین طور بحــران در بحران اتفاق 
می افتد و گســل های مختلف لرزه به بنیان جامعه 
و حکومت وارد می کند. اینها بحران هایی است که 
از پس هم به وجود می آید. تا وقتی به این مســائل 
فکر جدی نشــود این پدیده   ها قهری است و نیاز 
به دشــمن نیست. امروز برخی در سیستم علیه آن 
کار می کنند و مثل بیماری که سیســتم دفاعی بدن، 
بافت های بدن را دشــمن تشخیص می دهد و به آن 
حملــه می کند برخی دچار چنین معضلی شــده و 

علیه خود حمله می کنند. 
شــریعتی در پاسخ به این سوال که از نظر شما 
حاکمیت بهتر دارای چه شــاخص هایی اســت  و 
چطور می شــود این حاکمیت نو را تشــکیل داد، 
گفت: ســازوکارهای حاکمیت  ما باید براســاس 
قانون  اساســی باشــد. یعنی حقوق ملت و حدود 
حکومت در قانون اساسی روشن باشد. باید حداقل 
به قانون اساسی برگردیم و به آن ملتزم باشیم. فصل 
ســوم قانون اساسی و حقوق ملت را رعایت کنیم. 
نهادهــای انتخابی واقعا انتخابی باشــند. دولت و 
مجلس باید براساس انتخابات آزاد مردم، انتخاب 
شــوند. نه آنکه وکیل الدوله   ها به پارلمان و دولت 
بروند. کلیات بودجه ســال آینده که سر تا پای آن 
مشــکل دارد را در دو دقیقه  تصویب کردند. حالا 
در جزئیات آن هم رقمی طبق روال همیشــه روی 

آن می گذارنــد. این مجلس نمی تواند مقاومت کند 
و حقوق مردم را اســتیفا کند چــون نمایندگی از 

مردم ندارد. 
وی در پاســخ به این ســوال که در گذشــته 
گفت وگوهایــی بیــن برخی از شــخصیت های 
اصلاح طلب با سران نظام انجام شد. این گفت وگوها 
امروز در چه شرایطی قرار دارد، گفت: طبق اخباری 
که من دارم، متاسفانه این گفت وگوها متوقف شد 
و گویا شــنیدن حرف   های اصلاح طلبان خوشایند 
برخی نبوده است. در حد همین حرف   ها هم مانعی 

ایجاد شد تا این گفت وگوها تداوم پیدا نکند.
شــریعتی در پاسخ به این سوال که چه دلیلی 
باعث شــد تا این گفت وگوها متوقف شود، گفت: 
بــه این دلیل که بی اعتمادی و بدگمانی وجود دارد 
حتــی برخی واکنش ها را در مجلس دیدیم، برخی 
فکر می کنند اگر اصلاح طلب   ها بنشینند با سران قوا 
و آدم های موثر در تصمیم سازی های کشور حرف 
بزنند راه اشــتباه به آنها نشــان می دهند و آنها هم 
فریب می خورند. هیچ چیز غیــر از این نمی تواند 
باشد وگرنه گفت وگو در اتاق بسته ای که گزارش 
آن هم منتشر نمی شود، چه ضرری به کسی دارد؟

وی در پاسخ به این سوال که گفت وگوی ملی 
نیازمند چه شرایطی است، گفت: گفت وگوی ملی 
یعنی آنکه اجزای جامعه همدیگر را به رســمیت 
بشناســند، برای همدیگر اعتبار قائل باشند و به هم 
اعتماد داشته باشند و از موضع برابر به دنبال راهکاری 
برای بهتر شدن وضعیت جامعه و حکومت بگردند. 
این موارد، مقدمات و استخدامات گفت وگو است 
تا این موارد برقرار نباشد، گفت وگویی درنمی گیرد. 
این اســمش گفت وگو نیست که یک نفر بنشیند و 
بقیــه بیایند حرف های او را گوش بدهند و بروند. 
گفت وگو یعنی صداهای متفاوت در جامعه شنیده 
شود و برای آن اعتبار قائل شوند و همه با هم اعتبار 
می دهنــد و با هم گفت وگو کنند. اگر این مقدمات 
نباشــد، گفت وگویی شــکل نمی گیرد. هرکس و 
هــر جناحی که دارای این روابط و نگاه هســتند با 
هــم گفت وگو می کنند و به راه حل، اشــتراکات و 
راهکارهای مشترک می رسند. در غیر این صورت 

هیچ نتیجه ای ندارد.

سرویس سیاسی- دبیرکل حزب اتحاد ملت 
گفت: در اعتراضات اخیر اصلاح طلبان به جلساتی 
دعوت شدند. تاکید قاطبه آنها در این جلسات این 
بود که صدای اعتراض مردم را بشــنوید و دست 
به اصلاحات جدی در شیوه حکمرانی بزنید. اما 
این جلســات در کیفیت و سطحی نبود که تاثیر 
ملموسی در رویکردها، رفتارها و سیاستگذاری ها 

داشته باشد.
آذر منصــوری دبیرکل حــزب اتحاد ملت 
در پاســخ به این ســوال که در جرین وقایع اخیر 
گفت وگوهایی میان شخصیت های اصلاح طلب 
با سران نظام برگزار شد اما خبرها حاکی از توقف 
گفت وگوها اســت علت توقف این گفت وگوها 
را در چــه می بینید، گفت: اصلاح طلبان به عنوان 
مدافعان همیشــگی گفت وگو سال هاســت که 
پیشــنهاد گفت وگوی ملی را به حاکمیت داده اند. 

چرا که بدون گفت وگو هیچ تفاهمی نه بر سر اصل 
مسئله، مشکل یا بحران شکل می گیرد و نه می شود 

بر سر راه حل ها به توافقی رسید.
وی افزود: سال هاست که آقای خاتمی طرح 
گفت وگــوی ملی را مطرح کرده انــد، اما نه تنها 
پاســخی دریافت نکرده اند، بلکه با انواع اتهامات 
عجیب و غریب این پیشنهاد پس زده شده است. 
من فکر می کنم اساسا خود مفهوم گفت وگو محل 
مناقشــه اســت و ابتدا باید خود گفت وگو را جا 

انداخت و نجات داد.
دبیرکل حزب اتحاد ملت گفت: آنچه مد نظر 
اصلاح طلبان اســت این بود که در تحلیل مسئله، 
مشکل، بحران و یا انسجام ملی که مدنظر حاکمیت 
هم هســت، باید بر سر فکت های دقیق، علمی و 
واقع بینانه تفاهم کرد. از همه مهم تر اینکه حاکمیت 
تا چه حــد خود را نیازمند بــه این گفت وگوها 
می دانــد. اینکــه اصلاح طلبــان در بزنگاه ها به 
جلساتی که بیشتر گفت و شنود است تا گفت وگو 
دعوت شوند و این گفت و شنودها هیچ تاثیری در 
نوع رفتار و سیاستگذاری های حکمرانی نداشته 
باشــد و برای گفت و شنود باشد، معنایی جز دور 

شدن از مفهوم گفت وگو ندارد.
وی تصریح کرد: پس از اعتراضات ۹۸ ما به 
برخی از این جلســات دعوت شدیم و آنجا هم 
تاکید کردیم که راه حل اصلی خروج از بحران ها 
تمکیــن به اصل مهم حاکمیــت ملی در داخل و 
تعامل ســازنده در راســتای منافع ملی کشور با 
جهان است. اما حاصل این گفت وگوها انتخابات 
با مشارکت حداقلی در اسفند ۹۸ و خرداد ۱۴۰۰ 

شد.

منصــوری تصریح کرد: در اعتراضات اخیر 
هم اصلاح طلبان به جلساتی دعوت شدند. تاکید 
قاطبه آنها در این جلســات ایــن بود که صدای 
اعتراض مردم را بشــنوید و دست به اصلاحات 
جدی در شــیوه حکمرانی بزنیــد. مثلا اینکه از 
صدور احکام ســنگین خــودداری کنید. قانون 
حجاب را متناســب بــه اقتضائات امروز اصلاح 
کنید. دیپلماسی را در سیاست خارجی احیا کنید 
و به سمت تعامل سازنده با جهان بروید و نگاه یک 
سویه به شرق در تعارض با مفهوم استقلال واقعی 
کشور است. اما این جلسات در کیفیت و سطحی 
نبود که تاثیر ملموســی در رویکردها، رفتارها و 

سیاستگذاری ها داشته باشد. 
وی افزود: به نظرم اصلاح طلبان ضمن تداوم 
اســتقبال از گفت وگوها باید تــلاش کنند خود 
گفت وگو را نجات دهند و اینکه لازمه پذیرش هر 
گفت وگویی باید تغییر یا اصلاح رفتار حاکمیت 
در راستای تحقق ایران برای همه ایرانیان باشد تا 
این گفت وگوها بتواند در کوتاه مدت، میان مدت 
و بلندمدت آثار عملی به دنبال داشته باشد، در غیر 
این صورت تنها نقشی که به اصلاح طلبان می دهد 

در حد زینت المجالس است.
 منصوری در پاسخ به این سوال که آیا در آینده 
شاهد از سرگیری مجدد گفت وگوها خواهیم بود، 
گفت: بسته به شرایط و تحولات پیش روی کشور 
طبعا هر جا احســاس نیاز شود اصلاح طلبان هم 
به گفت وگو دعوت خواهند شــد. اما با توجه به 
نوع مواجهه با اعتراضات اخیر من چشــم اندازی 
 برای شــکل گیری گفت وگو و نه گفت و شــنود 

نمی بینم.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: طبق اخباری که من دارم، متاسفانه گفت وگوهای اصلاح طلبان با سران نظام متوقف شد
 و گویا شنیدن حرف   های اصلاح طلبان خوشایند برخی نبوده است. در حد همین حرف   ها هم مانعی ایجاد شد تا این گفت وگوها تداوم پیدا نکند.

سرویس سیاســی- نایب رئیس 
کمیســیون آموزش مجلــس گفت: ما 
به وزیر آموزش و پرورش و مســولان 
ســازمان برنامه و بودجه کــه بارها در 
کمیسیون آموزش حضور پیدا کرده اند، 
متذکر شده ایم که باید به موقع و بلافاصله 
بعد از بازنشســتگی پــاداش خدمت 

فرهنگیان به آن ها پرداخت شود.
»مهدی اســماعیلی« نایب رئیس 
کمیســیون آموزش مجلس شــورای 
اسلامی در مورد پیگیری این کمیسیون 
از تجمع فرهنگیان بازنشســته که اخیرا مقابل وزارت آموزش و پرورش صورت 
گرفــت، گفت: بــه هر حال رضایت معلمان در ایجــاد و تقویت انگیزه در آن ها 
موثر اســت؛ وجود رضایت هم در انگیزه مندی شاغلین تاثیرگذار است و هم در 
بازنشســتگان، چرا که افراد مشــغول به کار با دیدن وضعیت همکاران بازنشسته 
خود انگیزه شــان کم یا زیاد می شــود. بنابراین برای همه ما مهم است که طوری 
کار را پیش ببریم که انگیزه معلمان را بیشتر کنیم.  نماینده مردم میانه تصریح کرد: 
طبیعتا ما در کمیسیون آموزش به دنبال تقویت  شأن معلمان هستیم و می دانیم که 
وضعیت فعلی نه در خور شــأن معلمان مشغول به کار است و نه در خور جایگاه 
بازنشستگان فرهنگی. ضمن اینکه می دانیم بازنشستگان آموزش و پرورش به کلی 
مشکلات عدیده ای دارند.  اسماعیلی در ادامه با اشاره به تاخیر در پرداخت برخی 
از مبالغ مربوط به فرهنگیان اظهار کرد: در مواردی بازنشســتگان فرهنگی پاداش 
پایان خدمت خود را به موقع در یافت نمی کنند. در برخی دســتگاه های دیگر در 
همین خصوص تعارضاتی به وجود آمده است و همین باعث شده است که معلمان 
دیرتر به مطالبات خود برسند.  نائب رئیس کمیسیون آموزش مجلس ضمن تاکید 
بــر تذکراتی که نمایندگان در این خصوص مطرح می کنند، گفت: ما هم به وزیر 
آموزش و پرورش و سازمان برنامه و بودجه که بارها در کمیسیون آموزش حضور 
پیدا کرده اند، متذکر شده ایم که باید به موقع و بلافاصله بعد از بازنشستگی پاداش 
خدمت فرهنگیان به آن ها پرداخت شــود.  او افزود: وزیر آموزش و پرورش باید 
در لایحه بودجه به اندازه کافی این نیاز وزارتخانه اش را در نظر می گرفت و برایش 
درخواست بودجه می کرد و در کمیسیون تلفیق نیز دائما باید این مسئله را پیگیری 
کند تا رقم بودجه شــان به عددی واقعی نزدیک شــود و در بودجه ســال بعد این 
رقم دیده شود تا بتوانند مطالبات کارکنان خود را به درستی پرداخت کنند. عضو 
کمیسیون آموزش خاطرنشان کرد: لازم می دانیم به وزیر آموزش و پرورش تاکید 
دوباره ای کنیم که سریعا به فکر مطالبات معلمان و بازنشستگان باشد؛ چه مطالبات 
مربوط به پاداش خدمت و چه سایر مطالبات مانند رتبه بندی و… اشکال در اجرای 
هرکدام از این مسائل انگیزه معلمان ما را خدشه دار می کند.  اسماعیلی در ادامه در 
خصوص محورهای ۱۸ گانه در طرح استیضاح وزیر آموزش و پرورش که پیش 
از این توسط »سیدعلی یزدی خواه« نماینده مردم تهران، شمیرانات، ری، اسلامشهر 
و پردیس مطرح شده بود، عنوان کرد: به هرحال وظیفه نمایندگام مردم در مجلس 
است که عملکرد وزارت آموزش و پرورش و سایر وزارتخانه ها را نظارت کنند و 
پایش داشته باشند. نایب رئیس کمیسیون آموزش یادآور شد: اگر وزیر یا مسئولی 
در وظیفه ذاتی خودش نتواند به خوبی وارد عمل شود و امور را مدیریت کند، طبیعی 
است که مجلس از حق قانونی خودش استفاده می کند. مشخصا در مورد آموزش و 
پرورش با توجه به اعتراضات عمده ای که به مسائل مالی، نیروی انسانی، محتواهای 
آموزشی، معطل ماندن سند تحول بنیادین آموزش و… وجود دارد که خیلی زیاد 
هم هست، نمایندگان حساس شده اند که اگر رضایت در خصوص این موضوعات 

در مجلس ایجاد نشود، از وظایف قانونی خودشان استفاده کنند.

سرویس سیاســی- یک فعال سیاســی اصلاح طلب دربــاره نتیجه دیدار 
اصلاح طلبان با شمخانی گفت: بنا بود اگر آقایان قبول کنند افرادی انتخاب شوند تا 
خدمت رهبری برسند و با ایشان هم ملاقات کنند تا مسائل روشن ترخدمت ایشان 
گفته شود اما تا امروز خبری از اجابت این درخواست نشد و جلسات گفت وگو 
هم ادامه پیدا نکرد. حجت الاسلام محمد اشرفی  اصفهانی فعال سیاسی اصلاح طلب 
در درباره توقف گفت وگوهای چهره های سیاسی اصلاح طلب با سران نظام، گفت: 
دو جلسه از شورای عالی امنیت ملی از ما دعوت کردند و دو هفته متوالی با آقای 
شمخانی صحبت کردیم. آن ها نظرات ما را خواستند و ما هم آنچه درباره حوادثی 
که اتفاق افتاده به نظرمان رســید، گفتیم و درباره چرایی این اتفاقات صحبت های 
خود را انجام دادیم و برای حل آن راه حل هایی هم ارائه کردیم. وی افزود:  بنا بود 
اگر آقایان قبول کنند افرادی انتخاب شوند تا خدمت رهبری برسند و با ایشان هم 
ملاقات کنند تا مسائل روشن ترخدمت ایشان گفته شود اما تا به امروز خبری از این 
درخواست آقایان و ملاقاتی که قرار بو د همه اعضایی که دعوت شدند تا انتخاب 

شوند، نشد و جلسات گفت وگو هم ادامه پیدا نکرد. 
اشــرفی اصفهانی در پاســخ به این سوال که علت توقف گفت وگوها را چه 
می دانید، گفت: قرار بود افرادی که موقعیت و جایگاه شان طوری است که می  توانند 
حرف شان را بزنند، مصلحت جامعه، نظام و کشور را بیان کنند بیایند تا این مسائل 
گفته شــود البته در جلســاتی که حضور داشتیم، این موارد مطرح شد و در نهایت 
تصمیم نهایی این بود که اگر لازم باشد، رهبری بپذیرند چند نفر انتخاب شوند تا 
خدمت ایشان بروند و مسائل را مطرح کنند. وی افزود: ریشه مسائل مطرح شده 
بیشتر مربوط به مسائل و بحران های اقتصادی کشور بود که در حال رسیدن به نقطه 
بحران هستیم. یعنی واقعا مردم در این فشار اقتصادی جان به لب شده اند و همه این 
موارد را می گویند. بنده چندین بار که با آیت الله جوادی آملی صحبت کردم ایشان 
هم این مسائل را گفتند. اشرفی اصفهانی تصریح کرد: همه می  دانند که مشکلات 
امروز بیشتر مسائل اقتصادی است و همین مشکلات است که مردم را در تنگنا قرار 
داده و به همین دلیل آقایان لازم دیدند اگر بشود خدمت رهبری برسند تا مسائل 
گفته شود و راه حلی برای آن پیدا شود تا دوباره این اتفاقات تکرار نشود و خاتمه پید 
اکند اما درباره برگزاری این جلسه دیگر به ما اطلاعی ندادند. وی تصریح کرد: این 
دیدار برای دو تا سه هفته قبل بود اما اگر قرار بر تشکیل جلسه بود به ما صددرصد 
اطلاع می دادند تا در جلسه ای قرعه کشی کنیم و افرادی انتخاب شوند و  به دیدار 
رهبری بروند. این درخواست به صورت شفاهی توسط جمعی به آقای شمخانی 
ارائه و بعدها ثبت شد اما از جلسات بعدی خبری نشد. اشرفی اصفهانی در پاسخ 
به این ســوال که واکنش آقای شــمخانی نسبت به این درخواست چه بود، گفت: 
این درخواست از طرف آقای شمخانی پذیرفته شد تا این دیدار انجام شود که در 
آن دیدار راه حل ها برای حل مســائل پیدا شود تا مشکلات برطرف شود و بعد از 
آن اعتراضات به مسیر بدتری کشیده نشود. وی تصریح کرد: به هرحال وضعیت 
امروز ساکت است اما نباید بار دیگر این اتفاقات رخ دهد. باید تمام این دردها به 
شکل روشن و واضح خدمت رهبری گفته شود تا رهبر انقلاب درد مردم را بدانند. 
البته رهبری از اخبار و اطلاعات با خبر هستند اما در هر صورت عقلا و علما باید 
بنشینند راه حل اساسی برای حل مشکلات پیدا کنند. اشرفی اصفهانی تصریح کرد: 
آقایان باید هوشــیار باشند تا گشایشــی در زندگی مردم اتفاق بیافتد. خیلی روی 
مردم فشار وجود دارد و ممکن است این فشارها زندگی مردم را از پای در بیاورد. 
معضل کشور ما مشکلات اقتصادی، تورم افسار گسیخته و گرانی است ما امیدواریم 
هیئت دولت و مسئولان اقتصادی فکری برای حل مشکلات کرده تا این فشارها 
بر زندگی مردم کمتر شــود. اخیرا در مورد اعضای کمیسیون تلفیق شنیدم که این 
کمیسیون ۴۵ نفر عضو دارد که ۴۰ نفرشان متخصص در مسائل اقتصادی نیستند. 
بنابراین حضور چنین افرادی در کمیسیون تلفیقی که می خواهد برای بودجه کشور 
تصمیمات مهم بگیرد چه دلیل دارد؟ امیدواریم در نهایت این تصمیمات به بهبود 

وضعیت اقتصادی مردم کمک کند.

نایب رئیس کمیسیون آموزش مجلس:

پاداش خدمت فرهنگیان باید بلافاصله 
بعد از بازنشستگی شان پرداخت شود

اشرفی اصفهانی فعال سیاسی اصلاح طلب  :

مردم در فشار اقتصادی جان به لب شده اند

به خیابان بکشانند

سخت گیری نکنیم

ترانزیت مواد مخدر 

ممنوع کرده ایم

بدتر لباس می پوشند

تیراندازی در قلعه گنج 

پناهندگی کاراته کا

دستور دوباره رئیسی 

آمار های رئیسی

در ضرریم!

اخبار ویژه ...

سردار فدوی با اشاره به اغتشاشات چند ماه گذشته در کشور، خاطرنشان 
کرد: در چهل و چهارمین سال انقلاب اسلامی با جنگ جدیدی مواجه شدیم که 
دشــمنان انقلاب برای این جنگ جدید خیلی زحمت کشیده اند و برای عوامل 
خود در داخل کشــور هم خیلی زحمت کشــیدند؛ اما به یک اشتباه محاسباتی 
مجدداً دچار شدند، آنها مطمئن بودند پیروز می شوند، ولی مانند دفعات بیشمار 
گذشــته، شکست خوردند. جانشین فرمانده کل سپاه تاکید کرد: دشمنان خیلی 
تلاش کردند، مردم را به خیابان بکشانند، اما نتوانستند و حتی این روزهای آخر به 
التماس کردن افتاده بودند، ولی باز هم نتوانستند چون قلب های مردم را خداوند 

محافظت کرد.

عزت الله ضرغامی در حاشــیه جلسه هیات دولت با بیان اینکه در راستای 
توسعه گردشگری در کشور و افزایش نشاط اجتماعی در جامعه باید فضا را باز 
کنیم، مردم را درک کنیم و سخت گیری به مردم نکنیم، گفت: همه این اقدامات 
را باید در چارچوب شرع و دستورهای الهی انجام دهیم و این موضوع می تواند 
گردشگری داخلی در کشور ما را نیز افزایش دهد. وی  با بیان اینکه سال گذشته 
آقای سالار عقیلی چند کنسرت برگزار کردند )مثلا در ارگ بم ۲۰ هزار نفر همراه 
با خانواده آمدند و از این فضا اســتفاده کردند( گفت: متاسفانه بعضا تنگ نظری 
وجود دارد. من چند وقت پیش در نمایشگاه دستاورد های بانوان شرکت کردم و 
توئیتی زدم که متاسفانه چند نفر خیلی تندروی کردند و رفتار ناشایستی داشتند 
و تعدادی از خانم ها در این مراسم به صورت آیینی و همخوانی محتوای بسیار 
خوبی را در وصف پیامبر و امام علی )ع( اجرا کردند و هیچ مشــکل شرعی هم 
نداشت. دیگر نمی شود، آنقدر سختگیری کرد و من به آن آقایی که اشکال می گیرد 
و رفتار ها و برخورد های تند می کند، می گویم که اگر تحریک می شود، نگاه نکند.

محمد وحیدی در تذکری شفاهی در جریان جلسه علنی مجلس، بیان کرد: 
توهین کنندگان به مرجعیت قرآن کریم از ذلیل ترین ها و شهدا و سپاه پاسداران 
در عصر حاضر از عزیزترین ها در میان مردم هســتند. پارلمان اروپا بداند با این 
نابخردی، دیگر ضرورتی ندارد که ایران با تقدیم شهدا هزینه سلامت دشمنان را 

بدهد و مانع ترانزیت مواد مخدر به اروپا شود.

اســماعیلی  وزیر ارشاد گفت: وزارت ارشاد درباره سریال سقوط تصمیم 
گیرنده نیست و به صورت کلی سیاستی را اعلام کردیم که طبق آن، اگر پس از 
اتمام مراحل تولید تمامی مجموعه های فیلم و ســریال، خطایی توسط یکی از 
عوامل انجام شــده باشد آن را به تمامی آن مجموعه تسری ندهیم. این سیاست 

ماست که اعمال هم شده است.

انسیه خزعلی، معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری در پاسخ به سوالی 
درباره حواشی پوشش زنان حاضر در کنگره بین المللی زنان تاثیرگذار و قیاس آن 
با پوششی که زنان ایرانی باید در کشور رعایت کنند، گفت: بعضا پوشش برخی 
زنان در ایران بدتر از پوششی است که این میهمانان داشتند. همیشه اینطور بوده 
کســانی که از خارج از کشــور می آیند پوشش متفاوت با ایران دارند و این نبوده 
پوششی که به عنوان مقررات در داخل وضع شده را از میهمانان خارجی بخواهند. 
آنها در محیط خاص خود زندگی می کنند و شاید نتوان آن انتظار را از آنها داشت. 
خزعلی با بیان اینکه برنامه کنگره به خوبی در سطح ملی و بین المللی انجام گرفت، 
افزود: در سطح ملی ۳۱ تن از بانوان تاثیرگذار از استان های مختلف مورد حمایت 
و تشویق قرار گرفتند که ملاک های انتخاب قبلا گفته شده است. از جمله ملاک ها 
نوع تاثیرگذاری، کیفیت و کمیت تاثیرگذاری، شــرایط و ویژگی های منطقه در 

تاثیرگذاری بود. این شناسایی به طرق مختلف انجام گرفت.

صبح چهارشنبه  گذشته تیر اندازی در یکی از مدارس شهرستان قلعه گنج 
در مقطع دبیرستان موجب زخمی شدن یکی از دانش آموزان شد. این حادثه بر اثر 
تیراندازی یک دانش آموز دیگر روی داده و فرد مصدوم نیز از ناحیه دست مورد 
اصابت قرار گرفته و حال عمومی وی خوب است. رئیس بیمارستان قلعه گنج 
ظهر گفته است در این حادثه تیر به دست فرد مصدوم برخورد کرده است. خسرو 
چمنی افزوده است که حال عمومی فرد مصدوم مطلوب بوده و ساق دست فرد 

مصدوم دچار شکستگی شده است.

یکــی از کاراته کاهای ایران که آزاد در رقابت های اوپن پاریس شــرکت 
کرده بود، از بازگشــت به ایران خودداری کرد. فرزاد رستمی کاراته کای وزن ۷۵ 
کیلوگرم ایران که در رقابت های اوپن پاریس شــرکت کرده بود از بازگشــت به 
ایران خودداری کرد. وی با انتشار تصویری از پناهندگی خود به فرانسه خبر داد. 
این کاراته کای زنجانی که ســابقه سومی مسابقات قهرمانی کشور را هم دارد به 
صورت آزاد در رقابت های فرانســه حاضر شده بود. مهدی خدابخشی، صالح 
اباذری و ســجاد گنج زاده، ســه کاراته کای دیگر ایران در این رقابت ها بودند که 

خدابخشی به مدال نقره رسید و اباذری صاحب مدال برنز شد.

رئیس جمهور با اشــاره به سیاســت های اعلامی جدیــد بانک مرکزی و 
امیدواری فعالان اقتصادی به اثربخش بودن آن، از مسئولان دستگاه های اجرایی 
خواست به بانک مرکزی کمک کنند تا سیاست های خود برای مدیریت بازار ارز 

را به شکل موفق اجرا و اعمال کند.

عباس عبدی در یادداشــتی در روزنامه اعتماد نوشــت: آقای رییســی در 
روز های اخیر تاکید عجیبی بر بهبود شــرایط کشــور دارد و معتقد است، آمار ها 
نشــان می دهند رشــد در کشور اســت و آینده را روشن می بیند و از نظر ایشان 
آمار های همه نهاد های ذی ربط از رشد اقتصادی، رشد تولید، رشد سرمایه گذاری 
و رشد اشتغال حکایت دارد. مثل آن است که کسی در تب می سوزد، ولی دماسنج 
دمای بدن او ۳۷ درجه نشان می دهد. خب طبیعی است که یا دماسنج درست کار 
نمی کند یا چشم بیننده مشکلی دارد که رقم را به جای ۳۹ و ۴۰، روی ۳۷ می بیند. 
آمار های آقای رییسی از این نوع است. می فرمایند که یک میلیون شغل ایجاد شده 

با کد ملی و کد بیمه و آدرس و... .

مدیرعامل اتحادیه مرغداران گوشتی کشور گفت: دو ماهی می شود با 
کاهش قیمت مرغ، مرغداران در ضرر و زیان بسیاری هستند. حبیب اسدالله 
نژاد در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه بعد از توافق با وزارت جهادکشاورزی 
جمع آوری مرغ مازاد به اتحادیه سراســری مرغداران گوشتی واگذار شد، 
گفت: با جمع آوری مرغ مازاد از مرغداری ها خوشــبختانه قیمت مرغ سیر 
صعودی به خود گرفته و قیمت مرغ زنده نســبت به دو روز گذشته حدود 
۵۰۰۰ تا ۶۰۰۰ تومان افزایش یافته و از هر کیلو ۳۲ هزار تومان به ۳۸ هزار 
تومان رســیده است. وی ادامه داد: قیمت تمام شده هر کیلو مرغ زنده برای 
مرغداران ۴۴ هزار تومان است و هنوز حتی قیمت بازار به قیمت تمام شده 

برای مرغداران نیز نرسیده است.

بــه این دلیل که بی اعتمادی و بدگمانی وجود دارد حتی برخی واکنش ها را در 
مجلس دیدیم، برخی فکر می کنند اگر اصلاح طلب   ها بنشینند با سران قوا و آدم های 
موثر در تصمیم سازی های کشور حرف بزنند راه اشتباه به آنها نشان می دهند 
و آنها هم فریب می خورند. هیچ چیز غیر از این نمی تواند باشد وگرنه گفت وگو 
در اتاق بسته ای که گزارش آن هم منتشر نمی شود، چه ضرری به کسی دارد؟
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